
صدور سند برای اراضی کشاورزی 
اقدامی فرا دستگاهی است

مدیرکل دفتر مهندسی و حدنگاری اراضی سازمان امور اراضی با بیان اینکه صدور سند برای 
اراضی کشاورزی کار فراسازمانی است، گفت: عدم هماهنگی دستگاه های مربوطه با یکدیگر، 
همکاری نکردن برخی مالکان به دلیل مشکلات حقوقی و برخی قوانین دست  و پاگیر موانعی 
بر سر راه صدور سند اراضی کشاورزی به حساب می آیند.محمد احمدی در گفت وگو با ایسنا، 
در پاسخ به این سوال که چه مدت طول خواهد کشید تا همه اراضی کشاورزی سند دار شوند؟ 
گفت: می توانیم در بحث تهیه نقشــه و لایه اطلاعات کاداستر سرعت بالایی داشته باشیم و 
دقیقا مشخص کنیم که هر قطعه زمین با چه مساحتی برای چه کسی است اما بررسی حقوقی 
و به سند مالکیت ختم شدن آن چالش بزرگی است که باعث افزایش مدت زمان صدور سند 
برای این اراضی می شــود.وی ادامه داد: برای دستیابی به نقشه ها و پایگاه  اطلاعاتی کاداستر 
همه اراضی کشاورزی بازه زمانی ۴ ساله و برای صدور سند همه اراضی کشاورزی بازه زمانی 
۱۰ ساله را پیش بینی می کنیم. مدیرکل دفتر مهندسی و حدنگاری اراضی سازمان امور اراضی 
با بیان اینکه برای دستیابی به این مهم موانعی وجود دارد، گفت: یکی از مهمترین موانع در 
اجرای کاداســتر سنگینی کار اســت. بعد از اراضی ملی بیشترین میزان صدور سند مالکیت 
مربوط به اراضی کشاورزی است. در اراضی ملی چون طرف ما دولت بود راحت می توانستیم 
سند صادر کنیم، اما در این بخش چون با شخصیت های حقیقی و حقوقی طرف هستیم حجم 
کار بیشتر می شود. وی افزود: دومین مانع عدم همکاری برخی از مالکان است. یعنی ممکن 
است بین مالکان اراضی مشکلات حقوقی وجود داشته باشد و همین مانع از همکاری آنها برای 
صدور سند شود. یا اینکه ممکن است مشکلاتی بین مالکان اراضی کشاورزی و دستگاه های 
مختلف مانند اوقاف و منابع طبیعی وجود داشته باشد که تمایل آنها را برای گرفتن سند کم 
کند. احمدی تصریح کرد: مانع دیگر عدم هماهنگی دستگاه های مربوطه برای شروع کار است.  
اگر بخواهیم به یک زمین کشاورزی سند دهیم قطعا باید آنچه که مربوط به دستگاه های دیگر  
مانند راه، رودخانه، اراضی ملی اوقاف از آن کسر شود و این موارد باعث به تعویق افتادن کار 
می شــود. در قانون جامع حدنگار همه باید با هم کار را شروع کنند و اگر شروع نکنند صدور 
سند به تعویق می افتد.مدیرکل دفتر مهندسی و حدنگاری اراضی سازمان امور اراضی با اشاره 
به اینکه صدور سند برای اراضی کشاورزی کار فراسازمانی است و تنها کاری است که بیشترین 
دســتگاه های اجرایی را درگیر خود می کند، اظهار کرد: در یکی از استان ها برای صدور سند 
یک پلاک ثبتی باید از ۲۶ دســتگاه اجرایی دیگر اســتعلام  می گرفتیم که بسیار زیاد بود و 
تاخیــر در اجرای کار را زیاد می کرد. به گفته وی در مدیریت کلان ملی نیاز به ســامانه های 
یکپارچه و شفاف سازی فرآیند کاری بعد از انجام طرح داریم که هنوز در این بخش مشکلاتی 
وجود دارد. احمدی در پایان به قوانین  دست  و پاگیر در این بخش اشاره کرد و گفت: وقتی 
می خواهیم به اراضی کشاورزی سند دهیم قوانینی مانند قانون جلوگیری از خرد شدن اراضی 
یا قانون قطب های کشــاورزی وجود دارد که جلوی آن را می گیرد. ما به عنوان دستگاه های 
ناظر بر اجرای قوانین در اراضی کشــاورزی وظیفه داریم آنها را رعایت کنیم. در این موضوع 
حتی سازمان ثبت اسناد هم برای صدور سند با مشکل مواجه می شود. بنابراین باید قوانین به 

نحوی باشند که دست ما را برای صدور سند باز کند.

مسکن ملی پاکدشت چند 
قدم تا افتتاح

پروژه ۶۳۰ واحدی نهضت ملی مسکن پاکدشت در برخی بلوک ها 
بــه مرحله نازک کاری رســیده اما برخــی متقاضیان می گویند 
دریافت پیامک های پی درپی اخطار واریز وجه باعث نگرانی آنها از 
حذف می شود. در جدیدترین پیامک هم از متقاضیان درخواست 
شــده تا ۲۰ آبان ۸۰ میلیون تومان واریز کنند و سقف موجودی 
خود را به ۳۶۰ میلیون تومان برســانند.به گزارش ایسنا، برخی 
بلوک های پروژه مسکن ملی پاکدشــت استان تهران به مرحله 
نازک کاری رســیده و گفته می شــود تا دهه فجــر تکمیل و به 
متقاضیان تحویل داده می شــود.این پروژه ۶۳۰ واحدی در سه 
بخــش ۲۴۰، ۲۰۰ و ۱۹۰ واحدی در تیپ هــای متراژی ۶۰ تا 
۹۰ متر مربع توسط ســه شرکت پیمانکاری مجزا اجرا می شود. 
آن طور که متقاضیان می گوینــد طرح های ۲۰۰ و ۱۹۰ واحدی 
دارای سایت اینترنتی هستند و وضعیت پیشرفت فیزیکی آنها با 
تصاویر به اطلاع متقاضیان می رسد. هم چنین از پیشرفت فیزیکی 
بالاتری در مقایســه با طرح ۲۴۰ واحــدی برخوردارند. اما گفته 
می شود پیمانکار ۲۴۰ واحدی توضیح خاصی درباره علت تاخیر 
در اجرای طرح به متقاضیان نمی دهد و ســایت اینترنتی ندارد.

مسکن ملی پاکدشت از اوایل سال ۱۴۰۰ آغاز و در زمان ثبت نام 
از متقاضیان درخواست شد تا طی پنچ قسط ۴۰ میلیون تومانی 
تا سقف ۲۰۰ میلیون تومان آورده واریز کنند؛ مبلغی که در حال 

حاضر به حدود ۳۶۰ میلیون  تومان رسیده است.

تجــارت ایران با کشــورهای عضو 
اوراســیا در هفت ماهه سال جاری 
به ۴ میلیــارد و ۲۵۸ میلیون و ۵۳ 
هزار دلار رســید که سهم صادرات 
ایــران ۹۲۲ میلیون دلار و ســهم 
واردات هــم ۳.۳ میلیارد دلار بوده 
اســت. به گزارش خبرگزاری مهر، 
بر اساس آخرین آمار، تجارت ایران 
با کشورهای عضو اوراسیا در هفت 
ماهه ســال جاری بــه ۸ میلیون و 
۱۱۱ هــزار و ۳۸۹ تــن و به ارزش 
۴ میلیــارد و ۲۵۸ میلیــون و ۵۳ 
هزار دلار رسید. از مجموع تجارت 
خارجی ایران به کشــورهای عضو 
اوراســیا در این مــدت ۲ میلیون 
و ۴۱۴ هــزار و ۵۴۲ تــن به ارزش 
۹۲۱ میلیــون و ۸۴۹ هزار دلار آن 

به صادرات اختصاص داشته است.
به کشورهای  ایران  میزان صادرات 
عضو اوراسیا در ۷ ماهه سال جاری 

نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزن ۴۸ درصد و به لحاظ ارزشی 
۲۲ درصد افزایش نشــان می دهد. در این مدت ۵ میلیون و ۶۹۶ هزار و 
۸۴۷ تــن کالا به ارزش ۳ میلیــارد و ۳۳۶ میلیون و ۲۰۴ هزار دلار وارد 
کشور شده است که به لحاظ وزنی ۳۷ درصد و از حیث ارزش ۳۱ درصد 
رشد داشته است. جزئیات صادرات و واردات در این مدت ۵۳۲ میلیون و 

۱۱۱ هزار دلار به فدراسیون روسیه، 
۲۳۵ میلیــون و ۲۴۰ هزار دلار به 
ارمنســتان، ۱۰۴ میلیــون و ۵۴۴ 
هزار دلار به قزاقستان، ۴۰ میلیون 
و ۳۰۴ هزار دلار به قزقیزستان و ۹ 
میلیون و ۶۵۰ هزار دلار به بلاروس 
صــادر گردیــد. بیشــترین میزان 
افزایش صادرات به کشورهای عضو 
اوراسیا به ۲ کشور فدراسیون روسیه 
و قرقیزستان بوده که به ترتیب ۳۰ 
و ۲۰ درصد افزایش یافت. همچنین 
در ۷ ماهه ســال جاری از مجموع 
کالاهای وارداتی از کشورهای عضو 
اوراسیا، ۳ میلیارد و ۷۱ میلیون دلار 
به فدراسیون روسیه، ۱۴۶ میلیون 
و ۸۶۶ هزار دلار به قزاقســتان، ۹۴ 
میلیون و ۶۰۴ هزار دلار به بلاروس، 
۱۵ میلیــون و ۳۳ هــزار دلار بــه 
قرقیزســتان و ۹ میلیون و ۴۵ هزار 
دلار به ارمنستان اختصاص داشت. 
بیشــترین افزایش واردات به لحاظ ارزشــی از کشورهای عضو اوراسیا به 
بلاروس و قرقیزســتان اختصاص داشت که به ترتیب ۱۷۹ و ۱۰۹ درصد 
افزایش داشته اســت. در این مدت واردات کالا از ارمنستان و فدراسیون 
روسیه و قزاقستان به ترتیب با ۵۹ و ۳۴ درصد افزایش و ۲۸ درصد کاهش 

روبرو بوده است.

رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: شرکت مخابرات 
از ۷ میلیون پوشش تعهدی در پروانه، باید حداقل چهارم میلیون پوشش 
جدید در ســال جاری ایجاد کند.به گزارش ایسنا؛ معاون وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات به همراه معاونان و مدیران ســازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویــی از مرکز مخابرات نهری بازدید کرد. امیر محمدزاده 
لاجوردی-رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در جریان 
این بازدید عنوان کرد: در حال طراحی یک برنامه گام  به گام برای کمک به 
حل مشکلات شرکت مخابرات و توسعه شبکه ارتباطی این شرکت هستیم. 
وی توسعه پوشش فیبرنوری در کشور را یکی دیگر از اقدامات مهم دانست 
و افزود: شرکت مخابرات از ۷ میلیون پوشش تعهدی در پروانه، باید حداقل 
چهارم میلیون پوشش جدید در سال جاری ایجاد نماید.مدیرعامل شرکت 
مخابرات ایران نیز در این بازدید با اشــاره به صدور پروانه UNSP برای این 
شرکت بیان کرد: رویکرد ما برای توسعه در مخابرات براساس سیاست های 
ســازمان تنظیم و الحاقیه پروانه UNSP است.طبق اعلام سازمان تنشیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی، سلطانی با اعلام آمادگی مخابرات برای رفع 
مشــکلات موجود در پروژه فیبرنوری، افزود: شرکت مخابرات ایران آماده  
است تا کمبودهای هر منطقه  را در حوزه فیبرنوری جبران کرده و اقدامات 

لازم برای توسعه FTTH در کشور را انجام دهد. در ادامه رئیس رگولاتوری 
و معاونانش از سالن مانیتورینگ مرکز مخابرات شهید نهری و مرکز نورونتا 

مخابرات بازدید کردند.
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نشست سران کشورهای اسلامی با درخواست رئیس جمهور کشورمان و سران برخی دیگر از کشورها از جمله عربستان سعودی بزودی در ریاض 
برگزار می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، حسین امیرعبداللهیان و فیصل بن فرحان وزرای امور خارجه عربستان سعودی و جمهوری اسلامی ایران 
در گفت وگویی تلفنی آخرین تحولات فلسطین را مورد بحث و تبادل نظر قراردادند. در این رایزنی تلفنی برگزاری نشست فوق العاده سران سازمان 
همکاری اسلامی با هدف بررسی تحولات فلسطین، توقف جنایات جنگی علیه غزه و کرانه و ارسال مستمر کمک های انسانی مورد تاکید قرار گرفت.

نشست سران کشورهای اسلامی با درخواست رئیس جمهور کشورمان و سران برخی دیگر از کشورها از جمله عربستان سعودی بزودی در ریاض )به 
عنوان رئیس دوره ای و کشور دارای مقر دبیرخانه سازمان همکاری اسلامی( برگزار خواهد شد.

www.sobh-eqtesad.ir

در گفت وگوی امیرعبداللهیان با همتای سعودی مطرح شد؛

نشست سران کشورهای اسلامی در ریاض برگزار می شود
info@sobh-eqtesad.ir

۷۰ درصد مسائل فنی 
راه آهن رشت_آستارا از 
سوی روسیه نهایی شده 

است

معاون وزیر راه گفت: ۷۰ درصد مســائل فنی راه آهن رشت_آستارا 
مسائل مربوط به بارگذاری و غیره میان ایران و روسیه نهایی شده 
اســت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت راه و شهرسازی، 
خیراله خادمی مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای کشور 
درباره روند پیشــرفت مراحل مربوط به طراحی و ساخت راه آهن 
رشت_ آستارا، گفت: توافق نامه ای با روسیه امضا شده تا این کشور 
برای احداث و تکمیل راه آهن رشــت- آستارا وام دولتی در اختیار 
مــا قرار دهد. این توافق نامه شــامل شــرایط عمومی و خصوصی 
موافقت نامه، الزامات کارفرما و ساختار همکاری در حوزه هزینه ها، 
برنامه زمان بندی اجرا و غیره اســت. مدیرعامل شرکت ساخت و 
توسعه زیربناهای کشور، همچنین از امضای نقشه های اجرایی راه 
آهن رشــت- آســتارا خبر داد و گفت: پس از نشست های فنی و 
تخصصی فراوان توسط کارشناســان دو کشور، نقشه راه به همراه 
اصلاحات ویژه برای افزایش سرعت و ظرفیت مسیر تهیه و توافقات 
انجام شده به امضای طرفین رسید. برنامه هایی پیش بینی شده که 
در صورت تأخیر روس ها، هزینه های این خط ریلی از طریق منابع 
داخلی تأمین شود و تکمیل آن وابسته به مشارکت روس ها نباشد.

خادمی بیان داشت: دولت روسیه یک شــرکت برای اجرای پروژه 
معرفی معرفی کرده و ایران نیز برای نهایی کردن مباحث طراحی و 
فنی و همچنین برآورد قیمت ها و به توافق رسیدن دو کشور درباره 
آن ها، ۶ ماه به روســیه فرصت داده اســت. از این فرصت ۶ ماهه، 
۲.۵ ماه باقی مانده و در این مدت مطالعات منطقه ای و بازدیدهای 
محلی برای ارائه طرح نهایی و قیمت نیز انجام می شود تا در صورت 
تأیید ایران، عملیات اجرایی آغاز شود.معاون وزیر راه و شهرسازی 
افزود: همچنین نقشــه راه به همراه اصلاحــات ویژه برای افزایش 
سرعت و ظرفیت مسیر تهیه و توافقات انجام شده به امضای طرفین 
رســیده است. تاکنون دو کشور درباره مسائلی مثل نقاط اجباری، 
تعداد پل های مسیر ریلی، شرایط و طول ایستگاه و محوطه آن ها و 
همچنین شرایط بارگذاری به نتیجه رسیده اند و ۷۰ درصد مسائل 
فنی این پروژه حل شده است.خادمی اظهار داشت: در جلسه اخیر 
برنامه زمان بندی برای ۳۰ درصد باقی مانده و کارهای اولیه و امور 
فنی از ســوی روسیه تهیه و تحویل شــده است تا در مدت ۶ ماه 
تعیین شــده تعهدات خود را اجرا کنند. به منظور بررســی زوایای 
مختلــف این همکاری در حوزه هزینه های اجرایی در محل اجرای 
این پروژه، می توان از تخصص و توان شرکت های ایرانی برای اتمام 

هرچه سریع تر این بخش نیز استفاده کرد.

گزیده خبر

جزئیات تجارت ۴.۲ میلیارد دلاری با اوراسیا

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر عراق تاکید کردند:

لزوم افزایش فشارهای سیاسی به آمریکا و رژیم صهیونیستی

طی ۳ سال اخیر بدترین وضعیت 
منابع آبی را داشتیم

 ایران به دنبال توسعه بازار پتروشیمی

به گفته ســخنگوی صنعت آب، طبق بررســی های صورت گرفته در ۱۵ سال اخیر بدترین وضعیت را در سه سال اخیر تجربه 
کردیم.به گزارش ایسنا، فیروز قاسم زاده امروز در نشست خبری با اشاره به وضعیت بارش ها و منابع آبی در کشور گفت: از شش 
حوزه آبریز دو حوزه در شرایط بدون تنش هستند و مابقی شرایط تنش را تجربه می کنند.وی اضافه کرد: میزان بارش ها در یک 
قرن اخیر کاهش شدیدی یافته و این در حالی است که با افزایش دما نیز مواجهیم. میزان تبخیر در نیم قرن اخیر ۲۱ درصد 

رشد داشته و میزان بارندگی ها نیز طی این مدت ۱۴ درصد کاهش داشته است.....

چابهار به شبکه حمل محصولات باغی و یخچالی پیوست

فرصت  سرمایه گذاری ۲۵۰ میلیارد دلاری در نفت به مسیر صعود قیمت بازگشت
صنعت نفت ایران
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مهم ترین تکلیف شرکت مخابرات در اجرای فیبرنوری چیست؟
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گزیده خبر
از سوی رئیس قوه  قضاییه مطرح شد

تبیین جنایات صهیونیست ها در 
اولویت قرار گیرد

رئیس قوه قضاییــه گفت: در قبال 
حادثــه رخ داده در لنگرود علاوه 
بر اقدامات حقوقــی و امدادی که 
انجام می گیرد، باید دســتگاه ها و 
از جمله ســتاد  بخش های ذیربط 
مبارزه با مواد مخــدر در مقولات 
ناظر بر مراکز ترک اعتیاد و بازپروری معتادان و شناسایی و رفع آسیب هایی 
که ممکن اســت از ناحیه این مراکزِ عمدتاً خصوصی بوجود آید، بررسی ها و 
بازنگری های لازم را انجام دهند.  به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه 
قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای امروز دوشنبه )۱۵ آبان( 
طی ســخنانی در نشست شــورای عالی قوه قضاییه ضمن اظهار تأسف و تأثر 
عمیق از اســتمرار جنایات سبعانه صهیونیســت ها علیه مردم مظلوم فلسطین 
و غــزه اظهار کــرد: حضرت امام خمینی )ره( از حدود ۷۰ ســال پیش خطر 
صهیونیست ها را به همگان گوشزد فرمودند و به اسرائیل و حامیان این رژیم 
غاصب هشدارهای لازم را دادند؛ خلف صالح ایشان یعنی مقام معظم رهبری 
نیز در طول دهه های اخیر مؤکداً و مکرراً به موضوع فوق الذکر اشاره فرمودند 
و فلسطین را مسئله نخست جهان اسلام نامیدند؛ شاید برای برخی، این تعابیر 
و مفاهیم در مقاطع گذشته ملموس نبود، اما امروز خوی جنایتکاری و سبوعیتّ 
صهیونیست ها برای همگان آشکار شــده است و دنیا نظاره گر است که یک 
وزیر صهیونیســت از تهدید مردم مظلوم غزه بــه حمله اتمی نیز ابایی ندارد؛ 
امروز حتی مردمان کشورهای حامی صهیونیست ها نیز علیه جنایتکاری رژیم 
اســرائیل تظاهرات گسترده برپا می کنند؛ همه این ها مبینّ آن است که دیگر 
توان پوشاندن و مخفی کردن جنایتکاری صهیونیست ها از دست رفته است و 
جهانیان شاهد خوی درنده آن ها می باشند. رئیس قوه قضاییه در همین راستا 
گفت: با عنایت به اســتمرار جنایات بی حد وحصر صهیونیست ها علیه مردم 
مظلوم فلسطین و غزه، بر همه کشــورهای اسلامی و نهادهای قضایی آن ها و 
همچنین همه حقوقدانان مسلمان لازم است تا در تدوین و تظیم کیفرخواست 
علیه صهیونیســت های کودک کش، اقدامات و مساعی لازم را ترتیب دهند و 
برای محاکمه و مجازات عوامل و عناصــر درنده ی این رژیم جعلی و موقت، 
دادگاه های ملی و بین المللی تشــکیل دهند. محسنی اژه ای تصریح کرد: همه 
صاحبان تریبون، اصحاب رسانه، هنرمندان و خطباء نیز باید تبیین جنایتکاری 
مستمر و مداوم صهیونیست ها را در صدر اولویت های کاری خود قرار دهند و 
برای جهانیان تشریح کنند که مدعیان دروغین حقوق بشر در غرب، چگونه به 
حامی تمام قد صهیونیست های جلاد و جانی بدل شده اند.     رئیس قوه قضاییه 
در ادامه نشســت امروز، با اشاره به حادثه ناگوار و تلخ رخ داده در یک کمپ 
ترک اعتیاد در لنگرود، ضمن اشاره به صدور دستورات مقتضی برای پیگیری 
ابعاد مختلف این رخداد، بر ضرورت بازنگری در مقوله ناظر بر مراکز بازپروری 
معتادان و مواد ۱۵ و ۱۶ قانــون مبارزه با مواد مخدر تاکید و اظهار کرد: در 
قبــال حادثه رخ داده در لنگرود علاوه بر اقدامات حقوقی و امدادی که انجام 
می گیرد، باید دستگاه ها و بخش های ذیربط از جمله ستاد مبارزه با مواد مخدر 
در مقولات ناظر بر مراکز ترک اعتیاد و بازپروری معتادان و شناســایی و رفع 
آســیب هایی که ممکن است از ناحیه این مراکزِ عمدتاً خصوصی بوجود آید، 
بررسی ها و بازنگری های لازم را انجام دهند.     محسنی اژه ای در ادامه نشست 
امروز با اشاره به ۱۴ آبان که روز فرهنگ عمومی نامگذاری شده است، اظهار 
کرد: چنانچه فرهنگ عمومی ارتقاء یابد و ابتنای این فرهنگ هر چه بیشــتر 
بر پایه موازین دینی و قانونی و رعایت عدالت و انصاف باشــد، در آن صورت 
ورود پرونده ها به مراجع قضایی نیز کاهش می یابد؛ در همین راستا کارگزاران 
نظام باید بیــش از آحاد مختلف مردم، خود را ملتزم و مقیدّ به رعایت قانون 
و عدل و انصاف بدانند و فرهنگ عمومی را بیش از دیگران محترم بشــمارند؛ 
اگر خدای ناکرده کارگزاران و خواص، به ارزش ها و فرهنگ عمومی بی اعتنایی 
کردند و قوانین را به نفع خود برداشــت کردند، در آن صورت ممکن اســت 
برخی از افراد نیز چنین حقی را برای خود متصور باشــند که بتوانند ارزش ها 
و هنجارها را زیر پا بگذارنــد. رئیس قوه قضاییه گفت: ما نیز در قوه قضاییه 
باید در جهت پاسداشــت فرهنگ عمومی و ارتقاء ارزش ها و هنجارها تلاش 
بیشــتری به خرج دهیم و ضمن پرهیز از حواشی و سوء ظن ها، رعایت قانون و 
مردمداری و حُسن خلق با مراجعان را به عنوان اولویت کاری خود ترسیم کنیم 
و اســاس کارمان را بر پایه عدالت و انصاف بنا نهیم و از احسان و نیکوکاری 
به مردم غافل نشویم. محسنی اژه ای در ادامه به بخش های ذیربط در دستگاه 
قضایی از جمله معاونت حقوقی، معاونت راهبردی و مرکز رســانه دستور داد 
تا با همکاری صداوسیما در جهت ارتقاء فرهنگ عمومی در جامعه برنامه های 
لازم را تدارک ببینند. رئیس قوه قضاییه همچنین معاونت پیشــگیری از وقوع 
جرم را نیز مکلف کرد تا با همکاری ســایر بخش های ذیربط، آسیب شناسی 
لازم را درخصــوص موارد و مصادیق مخدوش کردن فرهنگ عمومی به عمل 
آورند و راهکارهای مدونی را در این رابطه ارائه کنند. محسنی اژه ای همچنین 
در همین راستا بر تقویت بخش فرهنگی داخل دستگاه قضا تاکید کرد و گفت: 
چنانچه لازم باشد حتی می توان این بخش را به لحاظ ساختاری نیز ارتقاء داد. 
رئیس قوه قضاییه، رسانه ملی را یکی از دســتگاه های اثرگذار در امر ارتقاء 
فرهنگ عمومی در ســطح جامعه دانست و گفت: رسانه ملی در زمینه ارتقاء 
فرهنگ عمومی و ارزش ها در ســطح جامعه بسیار مؤثر و نافذ است؛ بر همین 
اساس، چنانچه این دستگاهِ فرهنگ ساز غفلت کرده و خودش حاشیه آفرینی 
کند، در آنصورت تبعات و پیامدهای نامطلوبی در سطح جامعه ایجاد می گردد. 
محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به تصویب قانون شوراهای حل اختلاف و الزام 
به تأســیس دادگاه های صلح گفت: به منظور عملیاتی سازی قانون شوراهای 
حل اختلاف و تأســیس دادگاه های صلح، کارگروهی در دستگاه قضا تشکیل 
شده است که من خطاب به اعضای این کارگروه تاکید می کنم که با سرعت 
امور مربوطه را به پیش ببرند و آیین نامه ها و دستورالعمل های مقتضی برای امر 
مزبور را در اسرع وقت تدوین گردانند؛ در همین راستا در قانون پیشبینی شده 
که ظرف پنج سال تا سقف ۱۰ هزار نیرو جذب شوراهای حل اختلاف شوند، 
در همین جهت به معاونت منابع انســانی دستور می دهم که فرآیند گزینش 
و آمــوزش این نیروها به صورت فوق العــاده صورت گیرد و معاونت 
مالی و پشــتیبانی نیز درخصوص مقولات بودجه ای ناظر بر جذب این 
نیروهــا با بخش های ذیربط در دولت و مجلس، هماهنگی های لازم را 

به عمل آورد.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر عراق تاکید کردند:

لزوم افزایش فشارهای سیاسی به آمریکا و رژیم صهیونیستی
رهبر انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر عراق بر لزوم 
افزایش فشارهای سیاسی به آمریکا و رژیم صهیونیستی 
تاکید کردند.به گزارش ایسنا حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبــر معظم انقــلاب اســلامی پیش از ظهــر امروز 
)دوشــنبه( در دیدار محمد شیاع السودانی نخست وزیر 
عراق و هیات همراه، با قدردانی از مواضع خوب و قوی 
دولــت و ملت عراق در حمایت از مــردم غزه، بر لزوم 
افزایش فشارهای سیاسی دنیای اسلام به آمریکا و رژیم 
صهیونیستی برای توقف کشتار مردم غزه تاکید کردند و 
گفتند: کشور عراق به عنوان یک کشور مهم در منطقه، 
می تواند در این زمینه نقش ویژه ای داشته باشد و یک 
خط جدید را در دنیای عرب و جهان اســلام به  وجود 
بیاورد.ایشان با اشاره به اوضاع رقت بار غزه و جریحه دار 
شدن دل های همه انســان های آزاده از این جنایات و 
قســاوت ها خاطرنشــان کردند: از همان روزهای اولِ 
حملات رژیم صهیونیســتی تمام قرائن و شواهد نشان 
دهنده دخالت مستقیم آمریکایی ها در اداره جنگ است 
و هرچه از این جنگ می گذرد، دلایل نقش مســتقیم 
آمریکا در هدایت جنایت های رژیم صهیونیستی قوی تر 
و پررنگ تر می شــوند. رهبر انقلاب اســلامی افزودند: 
اگر کمک های تسلیحاتی و سیاسی آمریکا نباشد، کار 
برای رژیم صهیونیســتی قابل ادامه دادن نخواهد بود.

حضرت آیت الله خامنــه ای گفتنــد: آمریکایی ها حقاً 
و انصافاً شــریک جرم صهیونیســت ها در جنایات غزه 
هستند.ایشان تاکید کردند: به رغم همه کشتاری که در 
غزه انجام می شــود، رژیم صهیونیستی تا الان شکست 
خورده واقعی در این ماجرا اســت زیرا نتوانسته  آبروی 
از دســت رفته خود را بازگرداند و در آینده هم قادر به 
این کار نخواهد بود.رهبر انقلاب اســلامی لزوم تلاش 
همه جانبه برای افزایش فشارهای سیاسی به آمریکا و 
رژیم صهیونیستی به منظور توقف بمباران ها در غزه را 
مورد تاکید قرار دادند و گفتند: جمهوری اسلامی ایران 
و عــراق با هماهنگی یکدیگــر می توانند در این زمینه 
نقش آفرین و تاثیرگذار باشند.حضرت آیت الله خامنه ای 
همچنین درباره همکاری هــای دو جانبه ایران و عراق 

در زمینه های اقتصادی و امنیتی خاطرنشــان کردند: 
کارها بحمدالله پیش می روند اما باید مراقب بود پیگیری 
توافق ها با همان انگیزه اولیه استمرار یابد و دچار کندی 
نشوند.ایشــان در پایان از مردم و دولت عراق و شخص 
نخســت وزیر بابت مهمان نوازی و خدمات رســانی و 
برقراری امنیت در ایام اربعین صمیمانه تشکر و قدردانی 
کردند.در این دیدار که حجت الاسلام والمسلمین رئیسی 
رئیس جمهور نیز حضور داشــت، آقای محمد شــیاع 
السودانی نخست وزیر عراق با ابراز خرسندی فراوان از 

دیدار با رهبر انقلاب اسلامی، عملیات طوفان الاقصی را 
یک عملیات قهرمانانه و موجب خوشحالی همه آزادگان 
جهان دانســت و افزود: در کنار این خوشحالی، همه ما 
از کشتار وحشیانه در غزه که یک انتقام جمعی از مردم 
این منطقه کوچک است، به شدت اندوهگین هستیم.

نخست وزیر عراق خاطرنشان کرد: دولت و ملت عراق و 
همچنین جریان های سیاسی داخلی، در قضیه غزه در 
صف اول حمایت از مردم مظلوم این منطقه هســتند و 
دولت عراق تلاش های سیاسی گسترده ای را برای توقف 

جنایت ها در غزه انجام داده است.آقای السودانی با انتقاد 
از ســکوت مجامع بین المللی و مدعیان حقوق بشر در 
قبــال این جنایت ها تاکید کرد: تمام تلاش ما در وهله 
اول توقف بمباران ها و در مرحله بعد، ارسال کمک های 
غذایی و دارویی به مردم غزه است و در مذاکرات خود با 
رئیس جمهور اسلامی ایران در این زمینه هماهنگی های 
لازم انجام شد.نخست وزیر عراق همچنین بر اراده جدی 
دولت این کشور برای گسترش روابط با ایران و اجرایی 

شدن توافق ها تاکید کرد.

رئیس جمهوری با تاکید بر لزوم برقراری هرچه سریعتر آتش بس در غزه، 
گفت: این جنایت هولناک، جنایت علیه بشریت و نسل کشی و کودک کشی 
اســت که از سوی رژیم صهیونیستی با حمایت آمریکا و برخی کشورهای 
اروپایی انجام می شــود.به گزارش ایسنا، ســیدابراهیم رئیسی در نشست 
خبری مشترک با محمد شــیاع السودانی نخست وزیر عراق با بیان اینکه 
برقراری آتش بس و کمک رسانی به غزه باید هرچه زودتر انجام شود، اظهار 
کرد: مواضع ایران و عراق در موضوع فلسطین مشترک است. هرچه سریع 
تر باید بمباران ها قطع شــود. این جنایت هولناک، جنایت علیه بشریت و 
نسل کشــی و کودک کشی است که از سوی رژیم صهیونیستی با حمایت 
آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی انجام می شود.  رئیس دولت سیزدهم 
تاکید کرد: متاســفانه کمک های تســلیحاتی، اطلاعاتی و مالی از سوی 
آمریکا به رژیم صهیونیستی آنان را برای قتل، کشتار و اقدامات بی رحمانه 
نسبت به مردم فلسطین تشویق می کند. ادعای آمریکا برای کمک به غزه 
و برقراری آتش بس یک ادعای دروغ اســت . آنچه می بینیم این است که 
آمریکا قطعنامه پیشنهادی در شورای امنیت را وتو می کنند و عملًا دست 
رژیم صهیونیســتی را برای کشتار بازتر می سازند.رئیسی با بیان اینکه ما 
این جنایات را به حســاب آمریکا و کشــورهای حامی رژیم صهیونیستی 
می گذاریم، تأکید کرد: آنان در همه این جنایات شــریک هســتند و این 
اعتقاد ماست. حقیقت آن است که بعد از مجاهدت و ایستادگی مقاومت 
در برابر رژیم صهیونیستی و شکستی که برایشان به همراه داشت، معتقدیم 
این رژیم فروریخته اســت. آمریکایی ها می خواهند این رژیم پابرجا بماند. 
تاکنون برآورد همه جهان پیروزی ملت فلسطین است. کشتن کودکان و 
زنان و خراب کردن خانه ها برای رژیم صهیونیستی پیروزی تلقی نمی شود. 
نسل کشی و جنایت علیه بشریت این شکست را برایشان جبران نمی کند.

رئیس جمهوری یادآور شد: امروز کشورهای اسلامی، منطقه و جهان و آنانی 
که به خدا معتقدند در برابر خدا، آنانی که به وجدان بشری معتقدند در برابر 
وجدان و آنانی که به تاریخ معتقدند در برابر تاریخ نمی توانند پاســخگوی 
ســکوت در مواجهه با این جنایات باشند. ما از هر اقدام و همکاری که در 
ســطح کشورهای اسلامی، منطقه یا در سطح بین الملل برای بازدارندگی 
رژیم صهیونیســتی و هیات حاکمه آمریکا از قتل و کشتار مردم بی گناه، 
مظلوم و مقتدر غزه انجام شــود، استقبال می کنیم.وی همچنین با اشاره 
به روابط ایران و عراق و ارتقای آن، اظهار کرد: در حوزه مســائل سیاسی، 
روابط بین دو کشور روز به روز در حال گسترش است. روابط دیپلماتیک 
و همکاری های امنیتی دو کشور از مهمترین نکات این مدت بین ایران و 

عراق است. از جمله موضوع امنیت منطقه به ویژه در اقلیم و اجرای قرارداد 
امنیتی بین دو کشور که تمام تلاش این است این قراداد به صورت کامل 
اجرا شــود. رئیسی ادامه داد: از نخست وزیر عراق برای اهتمامش در خلع 
سلاح کامل معاندان و ضدانقلاب و امن  شدن مرزهای بین دو کشور تشکر 
می کنم.رئیس جمهوری یادآور شد: در زمینه روابط اقتصادی هم گام های 

بسیار خوبی بین دو کشور برداشته شده است . توسعه روابط تجاری بین دو 
کشور و شهرک های صنعتی مرز دو کشور و همکاری مشترک برای تولید 
از گام های برداشته شده در این زمینه است. تلاش دولت عراق برای خط 
ریلی شلمچه - بصره که از کریدورهای مهم است و راه اندازی آن برای دو 

کشور منافع بسیار دارد قدردانی می کنم.

در نشست خبری با نخست وزیر عراق

رئیسی: آتش بس باید هرچه زودتر در غزه برقرار شود

رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیان این که بازگرداندن ال پی جی به ســبد سوخت کشور صرفه اقتصادی ندارد، اظهار کرد: حدود 
۷۰۰ میلیون دلار از صادرات ال پی جی درآمد کسب می شود پس کار عاقلانه و اقتصادی نیست که درآمد صادراتی را در بازار داخلی 
به ریال تبدیل کنیم.به گزارش ایسنا، داوود منظور در جلسه علنی امروز و در جریان بررسی بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه درباره 
ایجاد تکالیفی برای دولت جهت توسعه استفاده از سوخت های جایگزین بنزین از جمله سوخت ال پی جی، سی ان جی و برق اظهار 
کرد: در ترکیب سبد سوخت حمل و نقل باید به سراغ مرزهای دانشی جدید برویم و توان کشور را به سمت بالا بردن سهم خودروهای 
برقی بالا ببریم. پس این که به سمت سوخت های فسیلی حرکت شود نوآوری جدیدی در عرصه حمل و نقل محسوب نخواهد شد. وی اضافه کرد: استفاده از ال پی جی در کشور 
مربوط به ۲۰ سال گذشته است که تجربه موفقیت آمیزی نبود و ایستگاه های ال پی جی برداشته شد؛ لذا افزودن یک میلیون تا یک میلیون و نیم تن گاز مایع به سبد سوخت حمل 
و نقل کشور به معنای احداث ۶۰۰ جایگاه جدید است که احتیاج به سرمایه گذاری حدود دو میلیون دلار یعنی ۱۰۰ همت از منابع ملی دارد حال این که اکنون ایستگاه سی ان جی 
و شبکه گاز در تمام کشور داریم؛ لذا تنها کافی است که همان ایستگاه های سی ان جی توسعه پیدا کرده و مورد بهره برداری قرار گیرد که برای کشور کفایت می کند و بر اساس آن 

گاز را وارد سبد سوخت حمل و نقل کشور کنیم.

نماینده جنبش حماس در تهران گفت: این نکته ضروری اســت که بگویــم و تاکید کنم ما در حال دفاع از خود در مقابل 
اشــغالگری اسرائیل هستیم. تنها نیروی اشغالگری که بعد از جنگ جهانی دوم در دنیا باقی مانده ژیم صهیونیستی است و 
تنها مردم تحت اشغال هم مردم فلسطین هستند.به گزارش ایسنا، خالد قدمی در نشست جوانان احزاب اصلاح طلب که روز 
دوشنبه در روزنامه مردم سالاری برگزار شد، ادامه داد: حرف نابودی اسراییل حرف قوانین بین المللی است، صدها قطعنامه 
در سازمان ملل تصویب شده است برای اینکه دست از اشغالگری بردارند، اما این کار را انجام نمی دهند.قدومی با بیان اینکه 

ما دو راه داریم یکی استفاده از دیپلماسی است که این راهکار فلج شده است و راه دوم دفاع از خود و مقاومت با سنگ و اسلحه است در برابر اشغالگری. وی تاکید 
کرد که از لحاظ انسانی وضعیت در غزه بحرانی و فاجعه است نه فقط به دلیل بمباران بلکه به دلیل ساکت بودن دیپلماسی و کشورهایی که در همسایگی غزه هستند. 
این کشورها ناتوان از باز کردن گذرگاه رفح هستند و کمک های امدادی و پزشکی امکان ورود به غزه را ندارند. نیاز حداقل مردم غزه روزانه ۵۰۰ کامیون غذا و امداد 

است در حالی که الان در یک ماه ۱۲۰ کامیون وارد شده است.

منظور: حدود ۷۰۰ میلیون دلار از صادرات ال پی جی 
درآمد کسب می کنیم

خالد قدومی: تا وقتی به هدف  نابودی رژیم 
صهیونیستی برسیم، ایستاده ایم
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گزیده خبر

رئیس ستاد نوسازی ناوگان تاکید کرد

مشمولان پرداخت نقدی برای 
واردات خودروهای کشنده؛ وجه 

خود را واریز کنید

طبق تاکید رئیس ســتاد نوســازی ناوگان و اســقاط خودروهای فرسوده، 
متقاضیان واردات کشنده مشــمول پرداخت نقدی هرچه سریعتر بایستی 
نســبت به واریز وجه اقدام کنند. طبق اعلام ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط 
خودروهای فرسوده به ایسنا، مهران سالاریه ضمن اشاره به بند ث ماده ۳۰ 
قانون احکام دائمی، اظهار کرد: بر اساس اصلاحیه قانون ساماندهی صنعت 
خودرو، رانندگان کامیون، کامیونت و کشــنده تریلر دارای کارت هوشمند 
خودمالک و شــرکت های حمل ونقل خودمالک )شــرکت های حمل ونقل 
عمومی( صرفاً برای یکبار و یک دســتگاه برای مدت ۱۰ سال می توانند در 
صورت عدم وجود گواهی اســقاط به اندازه کافی، پنح درصد ارزش گمرکی 
خودروهای وارداتی مذکور را به صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع 
پیشــرفته جهت دریافت مجوزشــماره گذاری پرداخت کنند که در دسته  
متقاضیان واردات کشــنده مشــمول پرداخت وجه قرار می گیرند.  رئیس 
ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر با توجه به وجود گواهی اسقاط به میزان کافی، مقرر شد متقاضیانی 
که تا ۲۴ مهر ماه ســال جاری نســبت به ثبت نام خودرو در سامانه ستاد 
نوسازی به طور کامل اقدام کرده اند، مشمول پرداخت نقدی هستند و مابقی 
متقاضیان حتما باید گواهی اسقاط ارائه کنند. وی تاکید کرد: بر این اساس 
متقاضیانی که مشــمول پرداخت نقدی هســتند، بایستی هر چه سریع تر 
نسبت به پرداخت پنج درصد ارزش گمرکی خودروهای وارداتی اقدام کنند 
تا مشمول ارائه گواهی اسقاط نشوند. به گفته وی مابقی متقاضیان حتما باید 
گواهی اسقاط ارائه کنند. سالاریه در رابطه با تعداد گواهی اسقاط لازم برای 
شماره گذاری کشــنده های وارداتی گفت: تا زمان تصویب و ابلاغ آیین نامه 
جدید، به ازای هر دستگاه کشنده وارداتی تعداد هشت گواهی اسقاط دیزلی 
نیاز اســت؛ به عنوان مثال به ازای اســقاط هر کامیون فرسوده، دو دستگاه 
کشنده مجوز شــماره گذاری خواهند داشت. رئیس ستاد نوسازی ناوگان و 
اسقاط خودروهای فرسوده همچنین در خصوص قیمت گواهی های اسقاط 
خودروهای ســنگین اظهار کرد: برابر اعلام انجمن مراکز اسقاط، مبلغ هر 
گواهی اســقاط این دســته از خودروها حداکثر ۵۵ میلیون تومان است. به 
گفته ســالاریه موارد فوق تا پیش از تصویب و ابلاغ آیین نامه اجرایی ماده 
۱۰ قانون ساماندهی معتبر اســت و پس از تصویب ممکن است تغییراتی 

ایجاد شود.

فرصت  سرمایه گذاری ۲۵۰ میلیارد دلاری در صنعت نفت ایران

طی ۳ سال اخیر بدترین وضعیت منابع آبی را داشتیم

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران گفــت: آینده انرژی 
جهــان را بازیگران اصلی تعییــن می کنند و در ایران نیز 
به عنــوان یکی از بازیگران اصلی، فرصت ســرمایه گذاری 
۲۵۰ میلیــارد دلاری در صنعت نفت در هشــت ســال 
آینده وجود دارد. به گزارش ایســنا، محسن خجسته مهر 
که به نمایندگی از ســوی وزارت نفت به شــانگهای سفر 
کرده بود، در روز نخســت برگزاری ششــمین نمایشگاه 
بین المللی واردات چین در نشســتی با حضور معاون اول 
رئیس جمهوری در جمع مدیــران و مهمانان بین المللی 
نمایشگاه تصریح کرد: حضور جمهوری اسلامی ایران در 
این نمایشگاه بیانگر تعاملات گســترده اقتصادی به ویژه 
در زمینه انــرژی و تجارت بین المللی اســت.وی  افزود: 
این نمایشگاه نشــان دهنده تعهد دو کشور ایران و چین 
به توســعه همکاری های دوجانبه و ارتباط مناســب بازار 
داخلی ایران با بازار چین است.معاون وزیر نفت ادامه داد: 
ما به دنبال ایجاد یک  پلتفرم پایدار در ســطح راهبردی و 
ایجاد یک محیط تجاری بازارمحور و بین المللی هســتیم 
و درهــای ایران و چین به روی هم باز و روند گشــایش 
در حال گســترش است. جمهوری اسلامی ایران در عمل 
نشان داده بازاری مطمئن و پایدار در حوزه تجارت انرژی 
است.خجسته مهر ادامه داد: در اهمیت حضور ایران به ویژه 
وزارت نفت در این نمایشــگاه همین بس که معاون اول 
رئیس جمهوری، چند نفر از وزیران و صاحبان شرکت های 
مختلف در این نمایشگاه و این نشست حضور دارند.وی با 
بیان اینکه ایران با شــرکت های پرشمار در این نمایشگاه 
مهم حضور یافته است، افزود: این نمایشگاه بیانگر تعامل 
گسترده در بخش های صنعتی و اقتصادی به ویژه در بخش 
انرژی است.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اظهار کرد: 
ایــران دارای رتبه اول از نظر ذخایر توأمان نفت و گاز در 
جهــان و دارای حدود ۳۴۰ میلیارد بشــکه معادل نفت 
خام است که این ذخایر ارزشمند نیازمند سرمایه گذاری 

حــدود ۲۵۰ میلیارد دلاری در بخش های بالادســتی و 
پایین دستی تا هشت سال آینده است.خجسته مهر تصریح 
کرد: در بخش بالادســت ما با اجــرای حدود ۱۰۰ طرح 
مربوط به توسعه میدان های نفت و گاز حدود ۱۶۰ میلیارد 
دلار فرصت ســرمایه گذاری داریم و برای افزایش ظرفیت 
تولید نفت خام ۵.۷ میلیون بشــکه در روز و ۱.۵ میلیارد 
مترمکعــب گاز برنامه ریزی کرده ایم.طبــق اعلام وزارت 
نفت، وی افــزود: برای ایجاد ظرفیــت جدید حدود ۴۰ 

میلیون تن در ســال طرح های پتروشیمی نیز حدود ۳۵ 
میلیارد دلار و ایجاد ظرفیت پالایشی جدید ۱.۵ میلیون 
بشکه ای بخش پالایشی نیز حدود ۸۰ میلیارد دلار فرصت 
سرمایه گذاری در ایران وجود دارد.مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران افزود: بخش قابل توجهی از نیازمندی ها در این 
ســرمایه گذاری مربوط به خرید و تأمین کالاست و ایران 
افزون بر اســتفاده از توان داخل در این بخش، از ظرفیت 
واردات و صادرات کالا به چین نیز اســتفاده می کند و در 

این بخش نیز می توان به تبادل تجربه ها و تولیدات کمک 
کرد.خجســته مهر ادامه داد: سرمایه گذاری ها می تواند به 
پایداری و امنیت انرژی جهــان کمک کند؛ آینده انرژی 
جهــان را بازیگران اصلی تعیین می کنند و ایران به عنوان 
یکی از بازیگران اصلی بخش انرژی نقشــی تعیین کننده  
دارد.وی اظهــار کــرد: امیدوارم برگزاری این نمایشــگاه 
فرصتی باشــد برای اینکه ما یک تجارت بین المللی را با 

همکاری سازنده تقویت کنیم.

به گفته سخنگوی صنعت آب، طبق بررسی های صورت گرفته در 
۱۵ سال اخیر بدترین وضعیت را در سه سال اخیر تجربه کردیم.

به گزارش ایسنا، فیروز قاسم زاده امروز در نشست خبری با اشاره 
به وضعیت بارش ها و منابع آبی در کشور گفت: از شش حوزه آبریز 
دو حوزه در شــرایط بدون تنش هستند و مابقی شرایط تنش را 
تجربه می کنند.وی اضافه کــرد: میزان بارش ها در یک قرن اخیر 
کاهش شــدیدی یافته و این در حالی است که با افزایش دما نیز 
مواجهیم. میزان تبخیر در نیم قرن اخیر ۲۱ درصد رشد داشته و 
میزان بارندگی ها نیز طی این مدت ۱۴ درصد کاهش داشته است.

سخنگوی صنعت آب با بیان این که در سال های اخیر شاهد کاهش 
بارندگی ها در فصل زمستان نیز هستیم، تصریح کرد: هر نیم درجه 
افزایش دمای کشور بیش از ۱۰ میلیارد مترمکعب آب تجدیدپذیر 
را از دسترس خارج می کند.وی با اشاره به تاثیرات تغییر اقلیم در 
ایران اظهار کرد: کشــور ما یک سوم دنیا بارش دریافت می کند و 
این در حالی است که توزیع بارندگی ها نیز در مناطق و در فصول 
مختلف متفاوت اســت؛ به طوری که در تابستان پنج درصد و در 
زمســتان ۴۵ درصد بارش ها اتفاق می افتد.قاسم زاده تصریح کرد: 
۱۱۰ میلیارد مترمکعب مجموع آب تولید شــده کشور است که 

براساس شــاخص های بین المللی باید برای ۴۰ درصد آن برنامه 
 ریزی شود اما اکنون بیش از ۹۰ میلیارد مترمکعب آب در کشور 
مصرف می شــود.وی با اشــاره به برنامه سازگاری با کم آبی گفت: 
ایــن برنامه موارد مختلفی را مورد توجه قرار داده که تمرکز روی 
بخش کشاورزی در راس آن قرار دارد. سخنگوی صنعت آب درباره 
میزان فرونشست ها اظهار کرد: نرخ مجاز فرونشست پنج میلی  متر 
در ســال است که در ایران به صورت نقطه ای حتی ۲۰ سانتی متر 
را تجربه کرده ایم. در جنوب تهران تا ۱۸ ســانتی متر در سال به 
صورت موضعی گزارش فرونشست داشته ایم. سخنگوی صنعت آب 
با تاکید بر این که اگر برای تغییر اقلیم و ســازگاری با آن تدبیری 
اندیشــیده نشود، در آینده دچار آسیب خواهیم شد، تصریح کرد: 
منابع باران ۲۱ درصد مساحت کشور پشت سدها جمع می شوند 
و به طور کلی ســالانه ۳۰۰ میلیارد مترمکعب از محل سدها بهره 
می بریم و مابقی از منابع دیگر تامین می شود. وی با اشاره به آمار 
سدها در کشور اظهار کرد: تا تاریخ ۱۳ آبان ماه ۴۰ درصد سدهای 
کشــور پر هستند و اکنون ۱.۸۰ میلیارد مترمکعب ورودی آب به 
سدهای کشور بوده که نسبت به سال قبل ۲۶ درصد افزایش یافته 
اســت. به گفته قاســم زاده تا این تاریخ حجم آب موجود مخازن 
نســبت به سال قبل ۱۲ درصد رشد داشته و عدد ۱۹.۹۴ میلیارد 
مترمکعب را ثبت کرده اســت. سخنگوی صنعت آب در خصوص 
میزان بارش ها نیز تصریح کرد: ۱۸ استان میزان بارندگی زیرنرمال، 
شش استان بارندگی نرمال و هفت استان بارندگی بالای نرمال را 

تا روز ۱۲ آبان ماه تجربه کرده اند.

نایب رئیس کمیسیون پتروشیمی اتحادیه صادرکنندگان نفت، گاز 
و پتروشــیمی گفت: سالانه بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ میلیون دلار محصول 
پلیمری به چین صادر می شــود و می توان تعاملات را در این حوزه 
ارتقاء داد. به گزارش ایســنا، محمدرضا حیــدرزاده صبح امروز در 
»همایش تجاری ایران و چین ۲۰۲۳« که در حاشــیه ششــمین 
نمایشگاه بین المللی واردات چین که با حضور محمد مخبر، معاون 
اول رئیس جمهــور، عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
ایران و جمعی از مقامات تجاری و بازرگانی دو کشــور ایران و چین 
برگزار شــد، از فضای رقابتی تجاری حاکم بر دنیا یاد کرد و گفت: 
همانطور که مســتحضرید با تغییرات پیچیده کنونی دنیا و فضای 
رقابتی موجود، بنگاه هایی که بتوانند خود را در مرزهای رقابتی حفظ 
کنند و ســوار بر موج فناوری و نوآوری شوند، نه تنها حیات خود را 
تضمین می کنند، بلکه می توانند در عرصه های مختلف پیشرو باشند 
و خلق ارزش کنند.وی تصریح کرد: در این عرصه، صنعت پتروشیمی 
در دنیا به عنوان یک صنعت های تک نقــش مؤثر و کاربردی دارد، 
پتروشــیمی صنعتی اســت که از طرفی دامنه کاربرد محصولاتش 
بســیار گسترده است و از سوی دیگر سهم بالایی از تجارت جهانی 

را به خود اختصاص می دهد، سرمایه گذاری در این صنعت مستلزم 
رعایــت نکاتی اســت که بــدون آن نمی توان بــه ثمربخش بودن 
سرمایه گذاری انجام شــده امیدوار بود.طبق اعلام وزارت نفت، وی 
از جایگاه ویژه پتروشــیمی های منطقه خاورمیانه یاد کرد و افزود: 
ایران و برخی از کشورهای منطقه خاورمیانه با توجه به برخورداری 
از منابــع غنی نفت و گاز و میعانات گازی، همچنین دسترســی به 
آب های آزاد و بین المللی و نزدیکی به بازارهای آسیا و اروپا از مزیت 
نســبی در صنایع پتروشیمی برخوردار اســت.حیدرزاده با با بیان 
اینکه ما با شعار »پیشــرو بودن رویا نیست، باور ماست« توانستیم 
با رویکرد ایجاد یک ســازمان یادگیرنده فضای حاکم بر سازمان را 
به ســمت نوآوری باز و کار تیمی ببریم و از این منظر موفقیت هایی 
را کســب کنیم که تولید ســالیانه حدود ۲ میلیون تن محصولات 
پلیمــری و اینکه میزان صادرات ما به کشــور چین حدود ۴۰۰ تا 
۵۰۰ میلیون دلار اســت، از آن جمله است.نایب رئیس کمیسیون 
پتروشــیمی اتحادیه صادر کنندگان نفت، گاز و پتروشیمی با بیان 
اینکه حضور در آوردگاه های مهمی همچون نمایشــگاه بین المللی 
چین که در راســتای اجرایی کردن سیاســت های دولت مردمی و 

در جهت دیپلماســی انرژی وزارت نفت است، به منظور بازارسازی 
محصولات، همچنین شناســایی سازندگان و تأمین کنندگان بسیار 
حائز اهمیت است.حیدرزاده اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم برای تحقق 
شــعار مهار تورم و رشــد تولید عمل کنیم و گامی بزرگ در جهت 
اعتلای نظام مقدس جمهوری اســلامی برداریم.ششمین نمایشگاه 
بین المللی واردات چین )CIIE۲۰۲۳(، با حضور ۱۴۵ کشور، منطقه 
و سازمان بین المللی با بیش از ۳۴۰۰ غرفه دار و بیش از ۳۹۴ هزار 
بازدید کننده از ۱۴ تا ۱۹ آبان ماه ۱۴۰۲ در شــهر شانگهای برقرار 

است. در این نمایشگاه بیش از ۵۰ شرکت ایرانی حضور دارند.

قیمت نفت در معاملات روز دوشنبه بازار آسیا، در پی تائید تصمیم عربستان سعودی و روسیه برای تمدید کاهش عرضه اضافی 
تا پایان سال میلادی جاری، افزایش یافت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۳۵ سنت معادل ۰.۴۱ درصد افزایش، 
به ۸۴ دلار و ۸۹ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۴۱ سنت معادل ۰.۵۱ درصد 
افزایش، در ۸۰ دلار و ۹۲ سنت در هر بشکه ایستاد.هر دو شاخص هفته گذشته، بیش از شش درصد کاهش ثبت کرده بودند 
که دومین کاهش هفتگی متوالی آنها بود.عربستان سعودی در بیانیه ای که از سوی یک منبع در وزارت انرژی منتشر شد، تائید 
کرد این کشور به کاهش داوطلبانه اضافی خود به میزان یک میلیون بشکه در روز ادامه می دهد که به منزله تولید حدود ۹ 
میلیون بشکه در روز در دسامبر است. تصمیم ریاض مطابق با پیش بینی تحلیلگران بود.پس از بیانیه عربستان سعودی، روسیه 
هم اعلام کرد که به کاهش روزانه ۳۰۰ هزار بشکه ای صادرات نفت و فرآورده های نفتی خود تا پایان دسامبر ادامه خواهد داد.همان طور که تحلیلگران پیش بینی کرده 
بودند، شرکت آرامکوی سعودی قیمت فروش رسمی گرید نفتی عرب لایت برای دسامبر را برای مشتریان آسیایی تغییر نداد و روند افزایش قیمت پنج ماهه را متوقف 
کرد. قیمت فروش عرب لایت، چهار دلار در هر بشکه بالاتر از میانگین قیمت نفت عمان/دوبی ماند.تحلیلگران موسسه مالی آی ان جی در یادداشتی اعلام کردند: بازار 
نفت در سه ماهه نخست سال ۲۰۲۴، دچار مازاد عرضه می شود و این موضوع کافی است تا عربستان سعودی و روسیه را برای ادامه این کاهش تولید، متقاعد کند.

سورو سرکار، تحلیلگر دی بی اس در سنگاپور گفت: بازار در مقطع فعلی، روی ریسک ژئوپلیتیکی زیادی حساب نمی کند. وی با اشاره به ادامه کاهش عرضه، پایان 
افزایش نرخ های بهره و کاهش دلار آمریکا، پیش بینی کرد نفت برنت در محدوده ۸۰ تا ۸۵ دلار در هر بشکه، حمایت خواهد شد.سرمایه گذاران هفته جاری منتظر 

انتشار آمار اقتصادی بیشتری از سوی چین هستند که دومین مصرف کننده بزرگ نفت در جهان به شمار می رود.

ایسنا/سمنان استاندار و رئیس کارگروه توسعه صادرات استان سمنان از افزایش واحدهای فرآوری در این استانی صنعتی 
و معدنی خبر داد. سیدمحمدرضا هاشمی ۱۵آبان در جلسه کارگروه توسعه صادرات استان اظهار کرد: در راستای توسعه 
صادرات و جلوگیری از خام فروشی مواد معدنی در دو سال اخیر ۱۴ معدن در این استان به فرآوری رسیده که باعث تولید 
رونق اقتصادی استان شده است. وی با اشاره به تنوع موادمعدنی در استان و اهمیت فراوری موادمعدنی تصریح کرد: باید 
خام فروشی موادمعدنی تا حد امکان کاهش بیابد   استاندار  سمنان خاطرنشان کرد: استان سمنان با برخورداری از بیش 
از ۶۰۰ معدن فعال از ظرفیت های معدنی بســیار بالایی در کشور برخوردار است. وی ادامه داد: توسعه واحدهای فرآوری 
در حوزه معدنی می تواند به افزایش صادرات در استان کمک شایانی کند. وی بر لزوم توجه بیشتر به رشد تولید در استان 

تاکید و تصریح کرد: با توجه به اینکه استان سمنان استان صنعتی، معدنی، کشاورزی و..است، از این رو لازم است محصولات تولیدی استان جهت رشد تولید و اقتصاد 
اســتان به نام اســتان سمنان به ثبت برسد. هاشمی از حمایت تسهیلاتی دولت از واحدهای صنعتی و معدنی در استان خبر داد و افزود: در حوزه پرداخت تسهیلات 
تبصره ۱۶ و ۱۸ در سال گذشته اقدامات خوبی انجام شده و جزو استانهای برتر کشور بوده ایم.  وی به نقش مهم معرفی محصولات تولیدی و بازاریابی برای آنها اشاره 

کرد و گفت: با توجه به اهمیت برپایی نمایشگاه ها باید زیر ساخت های لازم برای برپایی محل  نمایشگاه های استان فراهم شود.

ایجاد ۱۴ واحد فرآوری طی دو سال اخیر در نفت به مسیر صعود قیمت بازگشت
استان سمنان

دومین نمایشگاه ملی انار در 
ساوه آغاز بکار کرد

 

ایســنا/مرکزی بدنبال برگزاری دومین جشــنواره ملی انار در ساوه، 
نمایشگاه ملی این میوه بهشتی نیز در شهر یاقوت های سرخ آغاز بکار 
کرد. فرماندار ساوه در حاشیه برپایی دومین جشنواره و نمایشگاه ملی 
تولید و صادرات انار در این شهرستان به ایسنا، گفت: این جشنواره امروز 
در مســجد جامع تاریخی ساوه و با حضور مسئولان کشوری، استانی و 
شهرستانی، سفرای کشورهای خارجی، تجار و بازرگانان، تولیدکنندگان 
انار از نقاط انارخیز کشــور و باغداران ســاوجی آغاز بکار کرد.مهدی 
الیاسی افزود: همزمان با جشنواره دوم، گواهینامه ثبت رویداد جشنواره 
تولید و صادرات انار ساوه با شماره ۲۰۱۲۷۵۰ در فهرست رویدادهای 
گردشگری جمهوری اسلامی ایران با حضور مقام عالی وزارت میراث 
فرهنگی رونمایی شد.فرماندار ساوه در ادامه، شناساندن شهر خرده طلا 
در ابعاد گوناگون با محوریت تولید محصول شاخص انار را از مهمترین 
اهداف برگزاری این جشــنواره دانست و افزود: در این جشنواره قرار 
اســت کمیته علمی متشکل از جهاد کشاورزی، ایستگاه تحقیقات انار، 
جوامع علمی و دانشگاهی و  نیز جهاد دانشگاهی با برگزاری نشست های 
تخصصــی آخرین یافته های علمی در خصوص تولید و مبارزه با آفات 
این محصول را با حضور اساتید دانشگاه و کارشناسان بررسی کنند. وی 
با بیان اینکه نمایشــگاه ملی انار در حاشیه این جشنواره از امروز تا ۲۰ 
آبانماه از ســاعت ۹ صبح الی ۹ شب در محوطه مسجد جامع تاریخی 
ساوه برپا خواهد بود، اظهار کرد: ۸۰ غرفه ایجاد شده در این نمایشگاه 
علاوه بر عرضه انار و فرآورده های آن،  تولیدات روستایی و عشایری 
روســتاهای بخش مرکزی و نوبران ساوه و تولیدات برخی استان های 
دیگر کشور را در معرض دید علاقمندان قرار خواهند داد. وی افزود: 
غرفه های روستاهای شرکت کننده در نمایشگاه ملی انار اقدام به عرضه 
فرآورده های این میوه بهشتی نظیر آب انار، رب انار، هسته انار، ارقام 
مختلف انار شامل ملس، یوسف خانی، تبریزی، محمدعلی خانی، سیاه، 
شیرین تابستانه و پائیزه، زیتون، روغن زیتون، پسته، گردو، بادام، شیره 
انگور، باســلوق، توت خشک، میوه خشک و ... کرده اند.الیاسی با اشاره 
به اینکه برپایی تورهای بازدید از باغات و ظرفیت های تولیدی، صنعتی، 
کشاورزی، گردشــگری و تاریخی شهرستان ساوه از دیگر برنامه های 
پیش بینی شده در جشنواره دوم است، افزود: برگزاری ویژه برنامه های 

مختص دانش آموزان، بانوان و اقشار مختلف از دیگر برنامه هاست.

چابهار به شبکه حمل 
محصولات باغی و یخچالی 

پیوست
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران از برقراری سرویس حمل دریایی مستقیم 
با هدف فعال سازی ســواحل مکران و عملیاتی کردن بندر چابهار، صادرات 
و واردات محصــولات باغی و یخچالی بین ایران و هند آغاز شــد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، به دنبال برقراری ســرویس مستقیم حمل کانتینری و ورود 
کانتینرهای یخچالی از ســوی گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران بین 
چابهار و هندوستان، بندر چابهار دوباره به شبکه حمل ونقل صادرات و واردات 
محصولات باغی و یخچالی پیوســت. بر این اســاس، ۵۶ تی ای یو کانتینر 
یخچالی حاوی محصولات ســیب و خرمای صادراتی با یک فروند کشــتی 
متعلق به کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران از بندر شهید بهشتی عازم 
هندوستان شــد.زمان حمل مستقیم محمولات کانتینری از بندر چابهار به 
هند، ۴ روز برآورد شده و گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، هم اکنون 
ســرویس های مستقیم حمل کانتینری خود بین بنادر چین، هند، امارات و 
بندر چابهار را با قیمت های رقابتی گســترش داده اســت. این امر منجر به 
افزایش حجم عملیات کانتینری بندر چابهار به عنوان دروازه محور شرق شده 
است. با این اقدام به تدریج از ازدحام فصلی بندرعباس در بخش صادرات کالا 

با کانتینرهای یخچالی کاسته خواهد شد.

 ایران به دنبال توسعه بازار پتروشیمی
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رئیس دانشــگاه علوم توانبخشی و ســامت اجتماعی با شاره به پیشنهاد 
دانشگاه هنر درباره ایجاد رشته »هنردرمانی«، اظهار کرد:برای این منظور 
لازم اســت ســاختار طراحی این رشته در شــورای عالی سامت  وزارت 
بهداشت و متناظر آن در وزارت علوم مطرح شود و مورد بحث و بررسی قرار 
بگیرد.به گزارش ایســنا، دکتر سیدعلی حسینی در جلسه »ایجاد کارگروه 
مشترک بین دانشگاه هنر و دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی« 
ضمن اظهار خرسندی از توسعه زمینه های مشترک کاری میان دو دانشگاه 
گفت: دانشــگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی با توجه به نیاز کشور 
جهت تربیت نیروی انســانی متخصص در حوزه توانبخشی، رفاه و سامت 
اجتماعی و سامت روانی فعالیت می کند .وی با اشاره به پیشنهاد دانشگاه 
هنر مبنی بر بررســی ایجاد رشــته هنردرمانی گفت: بحث هنردرمانی در 
رشته کاردرمانی از ســال های گذشته مطرح است و در خصوص موضوع 
هنر و درمان و مفاهیم مرتبط به آن کارهای متعددی شده اما باید ساختار 
طراحی این رشته در شورای عالی سامت  در وزارت بهداشت و متناظر آن 
در وزارت علوم مطرح و مورد بحث و بررســی قرار بگیرد و از سویی دیگر 
مباحث بین رشته ای دو دانشگاه هنر و علوم توانبخشی و سامت اجتماعی 
باید از حیث محتوایی و کوریکولوم با ایجاد کارگروه مشترک بررسی شود .

دکتر حســینی گفت: در مباحث علمی، گزارش اثربخشی مداخات باید 
به اندازه ای کافی باشــد تا در تولید شواهد علمی کمک کننده باشد و این 
کارگروه می توانند در راستای این مهم اثربخش باشد.هنر در عرصه درمان 
اثربخش است دکتر محمدرضا حسنایی، رئیس دانشگاه هنر در این جلسه 
با تاکید بر نقش و اثربخشــی هنر در درمــان و جایگاه هنر در عرصه های 
گوناگون افزود: هنر موضوعی ســیال است و فراتر از یک نهاد و وزارتخانه 
است، با بهره مندی از پتانسیل دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی 
و از حیت تاثیرگذاری آن در ابعاد ســامت جســمانی، روانی و سایر ابعاد 
باید به دنبال رشــته هنردرمانی باشیم .با تعامل می توان به سمت طراحی 
رشته های بین رشته ای حرکت کرد حجت الاسام  والمسلمین حیدرزاده، 
مسئول دفتر نهاد مقام معظم رهبری در دانشگاه هنر در این جلسه گفت: 
رویکرد مشــارکت محور، تاثیرگذاری بیشتری در پیشبرد اهداف دارد لذا 
شــناخت توانایی  ها و ظرفیت های موجود در هر دو دانشــگاه قطعاً کمک 
بسیار شایانی می کند و با توجه به اینکه کاردرمانی دانشگاه علوم توانبخشی 
و ســامت اجتماعی یکی از جایگاه های مهم کشــور را دارد و از سویی با 
توجه به ظرفیت رشته های دانشگاه هنر و برخی مطالعات و تحقیقات جامع 
در خصوص تاثیر درمان وهنر و .. می توان با تعامات دو دانشگاه، به سمت 
طراحی رشته های بین رشــته ای حرکت کرد. حجت الاسام والمسلمین 
محمد افشاری، مســئول دفتر نهاد رهبری در دانشگاه علوم توانبخشی و 
ســامت اجتماعی، بهره مندی از ظرفیت دانشــگاه هنر و دانشگاه علوم 
توانبخشی و سامت اجتماعی را موثر برشمرد و گفت: امیدواریم با محوریت 
فعالیت ها با فرهنگ اسامی ایرانی در کارهای محوله، الگویی برای جهان 
اسام طراحی کنیم. سیاست های وزارت بهداشت به سمت و سوی مباحث 
بین رشته ای سوق یافته دکترحمیدرضا خانکه، معاون تحقیقات و فناوری 
دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی د این نشست با اشاره به اینکه 
۷۵ درصد عوامل ســامتی، در خارج از نظام سامت است و نظام سامت 
در آن نقشــی ندارد، گفت: سیاست های وزارت بهداشت به سمت و سوی 
مباحث بین رشــته ای و چند تخصصی ســوق پیدا کرده است و با توجه 
به هدف توانبخشــی که زندگی بهتر اســت به هنر که آثار سوء ندارد باید 
پرداخــت.  وی اظهارکرد:در زمینه بکارگیری هنر در درمان، بیمارســتان 
روانپزشــکی رازی، فعالیت هایی از ۳۰ ســال گذشــته را در کارنامه خود 
دارد و با ایجاد  کارگروه مشــترکی در حوزه آموزش و پژوهش با مشارکت 
علمی دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی و دانشگاه هنر با توسعه 
زمینه های مشــترک کاری و مبتنی بر فرهنــگ بومی و نیازهای جامعه 
هدف باید به دنبال تولید شواهد علمی صحیح باشیم تا در گام های بعدی 
فعالیت های دیگری را آغاز کنیم.به کارگیری دانشجویان تحصیات تکمیلی 
در طراحی رشــته های بین رشــته ای و ایجاد رشته هنردرمانی به گزارش 
روابط عمومی دانشــگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی، دکتر علیرضا 
طاهری، رئیس دانشکده علوم نظری و مطالعات عالی دانشگاه هنر در این 
جلســه ضمن قرابت دانشگاه هنر و دانشــگاه  علوم توانبخشی و سامت 
اجتماعی بر طراحی ســرفصل های مشــترک، بومی سازی سرفصل های 
دانشگاه های خارج از کشور جهت بهره مندی از هنر در درمان، به کارگیری 
دانشجویان تحصیات تکمیلی در طراحی رشته های بین رشته ای و ایجاد 
رشته هنردرمانی تاکید کرد. دکتر هوشنگ میرزایی، مدیر گروه کاردرمانی 
دانشــگاه علوم توانبخشی وسامت اجتماعی با اشاره به فعالیت ها و سوابق 
کاری و علمی خود و بکارگیری از هنر، موسیقی، تئاتر و ...در کاردرمانگری 
گفت: دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی پیشرو حوزه تئاتردرمانی 
است و در حوزه کودکان اتیسم و کودکان بیش فعال کارهای موثری انجام 
شــده است و شاهد حجم بالای مقالات و پایان نامه ها هستیم و امیدواریم 

با افزایش همکاری بین دو دانشگاه شاهد نتایج مشترک موثری باشیم .

رئیس دانشگاه علوم توانبخشی و سامت اجتماعی عنوان کرد

پیشنهاد ایجاد رشته »هنردرمانی« 
توسط یک دانشگاه وزارت علوم

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بٌرشی از طیبعت!

معرفی جی ام سی سی یرا HD AT4X، پیکاپ غول پیکری برای آفرود

جی ام ســی برای نسخهٔ ســنگین پیکاپ ســی یرا دو مدل آفرودی توانمند را ارائه کرده که با تجهیزات مخصوص آمادهٔ بیراهه نوردی هستند. 
جی ام سی برای پیکاپ سی یرا HD نسخهٔ آفرودی AT4X را ارائه کرده و توانمندترین و لوکس ترین پیکاپ سنگین تاریخ خود را پدید آورده است. 
این نسخه تجهیزات مخصوص آفرود مثل افزایش ارتفاع ۳۸ میلی متری تعلیق، قفل دیفرانسیل عقب، لاستیک های ۳۵ اینچی گودیر تریتوری، 
صفحهٔ محافظ فولادی گیربکس کمکی، صفحهٔ محافظ آلومینیومی جلو و کمک فنرهای مالتی متیک DSSV را به سی یرا ۲۵۰۰HD اضافه کرده 
است. ازآنجایی که این یک سی یرای سنگین است، خریداران همچنان ظرفیت یدک کشی ۸.4 تنی و پیشرانه های ۶.۶ لیتری دیزلی یا بنزینی 
را خواهند داشت که به گیربکس ۱۰ سرعتهٔ اتوماتیک متصل می شوند و با سامانهٔ چهارچرخ محرک همراه هستند. در داخل پیکاپ هم شاهد 

فضای لوکسی با ماساژور صندلی های جلو، تریم چوب واقعی و سیستم صوتی Bose با ۱۲ بلندگو هستیم.

جوکوویچ نود و هفتمین جام را بالای سر برد
نفر نخســت برترین تنیســورهای جهان در دیدار فینال رقابت های مسترز پاریس با شکست قاطع گریگور دیمیتروف به عنوان 
قهرمانی دست یافت. به گزارش ایسنا، در جریان دیدار فینال رقابت های تنیس ۱۰۰۰ امتیازی مسترز پاریس، نواک جوکوویچ 
صرب در دو ســت و با نتایج ۶ بر 4 و ۶ بر ۳ مقابل گریگور دیمیتروف از بلغارســتان به برتری رسید و برای هفتمین مرتبه جام 
قهرمانی مسترز پاریس را بالای سر برد. به این ترتیب اسطوره ۳۶ ساله تنیس جهان به چهلمین عنوان قهرمانی خود در رقابت 

های تنیس مسترز  و نود و هفتمین عنوان قهرمانی دوران حرفه ای خود دست یافت تا بیش از پیش دست نیافتنی تر شود.

پیشنهاد

چهره روز

من سرگذشت یأسم و امید
پل روگات لوب، نویســنده کتاب، در اثر خود جستارهایی 
از نویسندگانی همچون واساو هاول، آرونداتی روی، آریل 
دورفمن و … گردآوری کرده و کوشیده، کتابش آنتولوژی 
باشــد در باب امید سیاســی. کتابش بســیار مورد توجه 
همگان قرار گرفت و تبدیل به سومین کتاب سیاسی سال 
۲۰۰4 به انتخاب انجمن کتاب آمریکا و برنده ی جایزه ی 
ناتیلوس بــرای بهترین کتاب در زمینه ی تغییر اجتماعی 
شــد. کتاب مجموعه ای از سیزده جســتار از نویسندگان 
بزرگ و اغلب شناخته شــده ای است که با ما از بیم و امید 
رسیدن به رهایی و آزادی می گویند. بنا به جامعه ای که در 
آن می زیســته اند، بنا به شرایط سیاسی و اجتماعی حاکم 
بر آن جامعه هر یک در عمق وجودشان برای دستیابی به 
این آزادی تاش کرده اند؛ گاه با عمل سیاسی و گاه فقط با 
تاش برای زنده نگه داشتن امید در جانشان. از پابلو نرودا و 
واساو هاول ، مارتین لوترکینگ و نلسون ماندلا که طعم زندان های حکومت وقت را چشیده اند تا دورفمن 
که تبعید شده و خیلی های دیگر که شاید نامشان برایمان آشنا نباشد از مفهومی می گویند که پشت تمام 
ســتمگران تاریخ را به لرزه درآورده: »امید«. گاهی شاید زنده نگه داشتن امید تنها کنش سیاسی ممکن 
باشــد، اما نباید فراموش کرد که بســیاری از کنش ها دیرهنگام و در زمان آینده اثر خود را نشان خواهند 
داد. ماندلا می گوید که همین مفهوم بوده که در دل سیاه ترین روزهای زندان به سان گوهری نورانی برای 
او باقی مانده است آن ها برای ما می گویند که چطور در تاریک ترین روزها که میان اخبار سیاه و بد، وقایع 
تلخ و تاب ربا به سر می برده اند، با روشن نگه داشتن شمع نیمه جان امید در دلشان، توانسته اند راه را پیدا 
کنند. امیدی که از دل یاس جوانه زده و همچون پیچکی بر پیکره ی مار بدســگال ظالم پیچیده و آن را 
سرنگون کرده است. در غم بارترین روزها »امید« سبب می شود با خوش بینی به آینده ای امیدوار باشی که 

ناگزیر از آمدن است

فدریکو فلینی
فدریکو فلینی )  ۱۹۲۰ – ۱۹۹۳( کارگردان و فیلمنامه 
نویس مشهور ایتالیایی است. او توانست دو بار جایزه ی 
بهترین فیلم خارجی زبان اســکار را از آن خود کند. او 
از کودکــی عاقه ی خاصی به هنــر نمایش و بازیگری 
داشــت. فلینی نخســتین فیلم خود را در سال ۱۹۵۱ 
به نام "روشــنایی های واریته" ساخت. مشهور ترین آثار 
سینمایی فلینی عبارتند از: هشت و نیم، زندگی شیرین، 
جاده و شــهر زنان. فدریکو فلینی در ســال ۱۹۲۰ در 
خانواده ای متوســط در ریمینی زاده شد. پدرش، اوربانو 
فلینی، فروشندهٔ دوره گرد و کلی فروش بود و مادرش، آیدا 
باربیانی، زنی خانواده دوست و خانه دار بود.]۷[ فدریکو از 
هنگام کودکی شیفتهٔ بازیگرانی بود که در نمایش بازی ها 
vaudeville و ســیرک ها هنرنمایی می کردند. در آینده، 
یادهای این خاطرات بر فیلم هایش تأثیر بسیار گذاشت. 
همچنین آموزش او در دبستان دینی کاتولیک از دیگر عوامل مؤثر بر او بود که به فیلم هایش هوایی 
خرده گیر از کلیسا و با این همه احساسی سرشار از معنویت می بخشید. دربارهٔ ریمینی فلینی نوشته: 
»ریمینــی آب و هوای عجیبی دارد؛ باد و بوران و مــه و باران های ناگهانی از ویژگی های آب و هوای 
آنجاســت. مردمش خرافاتی و متعصب هستند. با آداب و رسومی عجیب و تشریفات و سنن مذهبی 
باشکوه که فراوان در آنجا اجرا می شود. عاوه بر این ها، شهر دارای حالتی بسیار اسرارآمیز است. همه 
جای شــهر عایم تاریخ بیزانتن به چشــم می خورد و آن سوی آب ها، ســواحل ابری، دریای مرموز و 
خانه های سنگی واقع شده است و آن ها که بیوگرافی فلینی را می نویسند، جوان کنجکاو جستجوگری را 
به ما می شناسانند که در امتداد ساحل قدم می زند، در میخانه ها شراب می نوشد و ساعت ها در ایستگاه 
راه آهن مســافران را به نظاره می نشیند. گاهی برای مجات کاریکاتور می کشد. زمانی دلقک سیرک 
می شــود و هر از گاه داستان های بی شــرمانه را در مجات به چاپ می رساند.«]۸[ وی پس از زمانی 
کوتاه که به گزارشــگری تبه کاری های شهر می پرداخت، در ششم فوریه ۱۹۳۸، نخستین کاریکاتور 
خویش را در روزنامهٔ دومینیکا دل کوریه به چاپ رساند. در همان سال از زادگاهش به سوی فلورانس و 
رم رهسپار می شود. همکاری او با سینما، با نوشتن طنزهایی برای هنرپیشه ای به نام آلدو فابریزی آغاز 
شد. در ۱۹4۳ با جولیتا ماسینا ازدواج کرد. جولیتا در چندین فیلم او بازی کرد و فلینی او را والاترین 

الهام دهنده هنری خویش نامیده است

فرهنگ

به گزارش ایســنا و بــه نقل از اســپیس، بحث ها و 
نگرانی هــای زیــادی در مورد اینکــه چگونه هوش 
مصنوعی)AI( ممکن است بر مشــاغل تاثیر بگذارد 
وجــود دارد. هوش مصنوعی توانایــی تغییر بازار کار 
را به طُرُق مختلف و بســته بــه صنعت و مکان دارد.

خودکار شــدن مبتنــی بر هوش مصنوعــی امکان 
کنترل فرآیندهای معمول، تکراری و دســتی را دارد. 
در نتیجه، اشــتغال در بخش هایی مانند تولید، ورود 
داده ها و خدمات مشــتری ممکن است آسیب پذیر 
باشــد و کارگران این صنایع شــغل خود را از دست 
بدهند.از سوی دیگر، هوش مصنوعی می تواند باعث 
ایجاد شغل نیز بشود. نیاز به متخصصان واجد شرایط 
با توانایی ایجاد، مدیریت و بهبود سیستم های هوش 
مصنوعی در حال افزایش است. مشاغل مرتبط با علم 
داده، یادگیری ماشــینی، رباتیک و تحقیقات هوش 
مصنوعی به طور فزاینده ای در حال محبوب تر شــدن هستند.یک سوال مهم آیا هوش مصنوعی 
منبع اشتغال جدیدی خواهد بود یا پایانی برای مشاغل سنتی تر؟ یک مطالعه جدید به دنبال پاسخ 
این سوال مهم است. ویگانگ وانگ)Weiguang Wang( از دانشگاه روچستر و نویسنده این مطالعه 

جدید یک مطالعه میدانی در میان کارکنان انجام داد و به درک بسیار جالبی دست یافت.
او می گوید: ما از آنچه در این مطالعه یافتیم شــگفت زده شــدیم. ابعاد مختلف تجربیات کاری، 
تعامات متمایزی با هوش مصنوعی دارند و نقش های منحصر به فردی را در تیم ســازی انســان 
و هــوش مصنوعی ایفا می کنند. در این تحقیق همچنین بررســی شــد که کارگــران باید چه 
ســطحی از تجربه داشــته باشــند تا بتوانند بهترین همکاری را با هوش مصنوعی داشته باشند. 
گوئودونگ)گوردون( گائو از دانشکده بازرگانی جانز هاپکینز کری و یکی از نویسندگان این مطالعه 
می گوید: در حالی که ممکن است برخی فکر کنند که کارگران با تجربه کمتر باید از کمک هوش 

مصنوعی بهره ببرند، اما ما شاهد برعکس بودیم.

هوش مصنوعی شغل شما را نمی دزدد!
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